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Versie 5 november 2018, 11.00 uur 

Verslag DB-vergadering 
1 november 2018, 9.00-11.00 uur  

ODZOB, Wal 28, Eindhoven, 0.6 

 

aanwezig M.J. (Marc) van Schuppen (voorzitter) 

 A.P. (Fons) d'Haens 

J.J.C. (Johan) van den Hout (vanaf punt 2) 

J.W.M. (Jan) van der Meer 

A.J.L. (Tonny) Meulensteen 

P. (Pieter) van der Stek 

J.M.L. (Marloes) Tolsma, secretaris 

M.M.J.F. (Mark) van der Ven, plaatsvervangend secretaris 

J.J.M. (Judith) le Pair - Sommers, verslaglegging 

afwezig   

 

1. Opening en vaststelling agenda 

De voorzitter opent de vergadering om 9.05 uur en heet iedereen welkom.  

 

2. Mededelingen en ingekomen/verzonden stukken 
 

2.a Brief Ministerie BZK over jaarstukken ODZOB 2017 en begroting 2019 

Mede gezien de positieve reactie van het ministerie, uit het DB de complimenten over deze stukken. 

 

2.b Uitnodiging gesprek legitimiteit van interbestuurlijke samenwerking 

In het gesprek op 17 oktober dat enkele DB-leden hebben gehad met Berenschot is aangegeven dat het 

verkleinen van de afstand tussen verbonden partijen en raden vooral in de uitvoering dient te gebeuren, en 

niet door het aanscherpen van de GR. De ODZOB kijkt hoe zij in haar communicatie de raden nog beter kan 

benaderen. Het is belangrijk dat datgene wat raadsleden raakt, wordt belicht.    

  

Mevrouw Tolsma meldt enkele actualiteiten. Zo is er in biologische waterzuiveringen legionella (o.a. Son en 

Breugel) aangetroffen. Hier zijn Kamervragen over gesteld en de minister heeft input gevraagd (waar zitten 

de risicovolle biologische zuiveringen). Landelijk wordt dit vanuit ODnl gecoördineerd, mevrouw Tolsma is 

woordvoerder, de ODBN is inhoudelijk deskundig. Voor de inzet dient dekking te komen, hetzij van het rijk, 

hetzij via de bevoegde gezagen.   

Ten aanzien van energie is er via een wijziging van het Activiteitenbesluit een informatieplicht voor 

bedrijven op komst (1 juli 2019), zij dienen zich te melden bij RVO. Het ministerie verwacht van de 

omgevingsdiensten toezicht op de informatieplicht. Het gaat over inrichtingen waarvoor de gemeenten 

bevoegd gezag zijn (zowel basistaak- als verzoektaakbedrijven). Hierover dienen afspraken te worden 

gemaakt in het werkprogramma 2019. Knelpunt is dat niet alle omgevingsdiensten opdracht hebben 

gekregen van gemeenten om deze bedrijven te bezoeken. Mevrouw Tolsma is ook hier woordvoerder 

namens OmgevingsdienstNL, zij stemt met het ministerie en de VNG af over de governancevraag en met 

RVO om te zorgen dat de benodigde informatie-uitwisseling kan plaatsvinden.    

Verder zijn de GR’en (ODZOB, MRE, GGD en Veiligheidsregio) aangesloten bij de kring van 

gemeentesecretarissen om afspraken te maken over samenwerking in de regio rond het thema 

Omgevingswet, zodat niet elke GR aparte afspraken maakt met de deelnemers. 9 november is er een 

minisymposium over de Omgevingswet van en voor de gemeentesecretarissen en de directeuren van de 4 

GR’en (van de 21 gemeenten), waarin wordt bekeken hoe de samenwerking verder vorm kan worden 
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gegeven. Hiermee wordt de tijd rijp voor het agenderen van de Omgevingswet voor het AB/de 

werkconferentie, voorjaar 2019.  

 

3.   Verslag(en), actiepuntenlijst(en) en besluitenlijst(en) 

 

3.a Verslag DB-vergadering 6 september 2018, concept d.d. 21 september 2018, 14.00 uur 

Het DB stelt het verslag, onder dank aan de notulist, ongewijzigd vast. 

 

3.b Besluitenlijst DB-vergadering 6 september 2018, concept d.d. 10 september 2018 14.00 uur  

Het DB stelt de besluitenlijst ongewijzigd vast. 

3.c Actiepuntenlijst DB-vergadering 6 september 2018, concept d.d. 12 september 13.00 uur 

Het DB stelt de actiepuntenlijst vast en loopt deze door.  

 

De heer Meulensteen meldt dat er een knelpunt is met conferencecalls in Laarbeek, hij zorgt dat dit gemeld 

wordt bij de ODZOB.  

 

4.   Beleidsontwikkelingen 

4.a Dienstverleningsovereenkomst DVO 2019-2022 

Het DB gaat akkoord met de aangepaste versie van de DVO. De versie met wijzigingen wordt vóór 

verzending van de AB-stukken van 22 november nog toegezonden aan de ambtelijk ondersteuners.  

De heer Meulensteen geeft in het kader van de AVG een signaal af over een zienswijzeprocedure waarbij de 

ODZOB persoonsgegevens van de indiener niet mag delen. Mevrouw Tolsma gaat dit na en stemt hierover 

bilateraal af met de heer Meulensteun.  

 

4.b Regionaal Operationeel Kader Milieutoezicht 2018 

Naar aanleiding van bespreking in het DB worden de volgende aanpassingen gedaan in het DB-voorstel: 

• De opslag van 10% voor actualisatie van het inrichtingenbestand is weggelaten op verzoek van de 

ambtelijke lijn. Toch zal ergens dekking gevonden moeten worden, want een ieder is het er over 

eens dat dit de komende jaren nog (extra) inzet zal kosten. In het AB-voorstel wordt een regel 

toegevoegd dat nog zal worden uitgewerkt in een separaat voorstel dat deelnemers geld dienen te 

reserveren om dit bestand actueel te houden. 

• Het DB beveelt het AB aan om het totaalpakket (optie C) te kiezen, in het AB-voorstel worden de 

beweegredenen hiervoor genoemd (LPF, risico’s die er bestuurlijk zijn, wat het betekent voor 

gemeenten als zij de aanvullende taken zelf doen). De keuze ligt uiteindelijk bij de deelnemer zelf.  

• In het voorstel wordt verduidelijkt dat het controleren risicogericht is. De eerste keer gaat het 

volgens de voorgestelde frequentie, vervolgens wordt op basis van de risico’s gekeken welke 

frequentie gewenst is.  

Inclusief deze wijzigingen gaat het DB akkoord met voorleggen van het voorstel aan het AB. 

De heer d’Haens zal in het AB een toelichting geven. Onder andere over de wijze waarop de raden 

benaderd zullen worden. De ODZOB zal een standaard maken voor presentatie aan de raden. In het 

eerste kwartaal van 2019 zal de ODZOB de raden bezoeken, in afstemming met de betreffende 

portefeuillehouder. Ook zal een nieuwe raadsinformatiebrief worden gemaakt.   

Mevrouw Tolsma licht e.e.a. subregionaal toe. Voor gemeente Eindhoven zijn geen verzoektaken 

opgenomen in het overzicht. De heer V.d. Meer meldt dat gemeente Eindhoven ook niet voornemens is 

om meer dan de basistaken bij de ODZOB neer te leggen. Er vindt hierover nog ambtelijke afstemming 

plaats.  

4.c Bestuurlijk Platform Omgevingsrecht 

Het DB gaat akkoord met het voorstel en zal een pleidooi doen om mevrouw Van Extel te herbenoemen als 

vertegenwoordiger namens de gemeenten in Zuidoost-Brabant. 
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4.d Concernplan 2019-2022 

De heer Van der Meer geeft aan dat hij vindt dat er voor wat betreft het collectief programma te weinig naar 

outcomeactiviteiten gaat, direct gerelateerd aan gezondheid in de fysieke leefomgeving, er wordt nu veel 

aan overleggen gespendeerd. Hij is voorstander van projecten waarmee aan de voorkant de leefomgeving 

(o.a. geluid, lucht) wordt verbeterd (bijvoorbeeld uitrol van Aireas in de regio). Als het concernplan een 

financiële vertaling krijgt in onder ander het collectief programma, zou hij het prettig vinden als het thema 

gezondheid nadrukkelijker wordt meegenomen. De ambtelijk ondersteuner van gemeente Eindhoven brengt 

dit in in het Opdrachtgeversplatform en er zal bekeken worden of hier collectief draagvlak voor is. 

Gesproken wordt over de wijze van acteren hierin. Als er draagvlak is, dan kan dit zijn beslag krijgen in het 

collectief programma 2020. De heer Van der Meer wordt door het DB verzocht om in het DB van februari 

een toelichting te geven op het thema gezondheid, en in het bijzonder de uitrol van het meetnet.  

Het concernplan in de voorliggende vorm hoeft niet aangepast te worden en zal ongewijzigd worden 

voorgelegd aan het AB.  

 

4.e Aansluiten bij convenant Peellandinterventieteam (PIT) 

Het DB gaat akkoord met het voorstel. Wel merkt het DB op dat de financiering van de genoemde 100 uur 

voor overleg niet uit het collectieve programma moet plaatsvinden, maar dat dit als opdracht van de 

betreffende Peelgemeenten (verzoektaak) dient te worden aangemerkt. De accountmanager ODZOB stemt 

hierover af met de betreffende gemeenten. De Kempengemeenten gaan overigens ook een interventieteam 

inzetten.  

 

4.f Inkoopstrategie beheer ICT-diensten 

Het DB gaat akkoord met het voorstel. Gesproken wordt over duurzaamheid en social return, maar dat 

speelt hier nauwelijks een rol. De heer V.d. Hout vraagt aandacht voor samenwerking met de twee andere 

Brabantse omgevingsdiensten. Dit gebeurt nu vooral voor wat betreft de VTH-systemen, voor de technische 

ICT-infrastuur lijkt dit minder relevant. Het DB vindt het meer naar elkaar toegroeien van de Brabantse 

Omgevingsdiensten voor wat betreft bedrijfsvoering een belangrijk punt, het zal op het 3-voorzittersoverleg 

geagendeerd worden. 

5. Financiën 

 

5.a Berap II 2018 

Het DB gaat akkoord met het voorstel. De heer Van der Stek heeft de suggestie gedaan om in het vervolg 

slechts één bestuursrapportage uit te brengen, medio van het jaar (agendering DB september). Dan kan 

zonodig beter bijgestuurd worden. De ODZOB gaat na of dit planningtechnisch mogelijk is, en zal eventueel 

op een later moment met  een voorstel komen hiervoor. In dit kader wordt nog gesproken over een 

eventuele bestemmingsreserve voor dekking van de incidentele kosten van het op orde krijgen van het 

inrichtingenbestand. Deelnemers zijn hier geen voorstander van. De ODZOB volgt de financiële verordening, 

wat inhoudt dat het resultaat op 0 uit dient te komen en het overschot terugvloeit naar de deelnemers.  

 

5.b Kadernota 2020 

Er zullen 2 zaken worden aangepast in de kadernota 2020: 

-de in de nota genoemde thema’s worden nader geprioriteerd in het collectief programma  

-bij klimaat en energie wordt de informatieplicht benoemd (zie punt 2), de rol van de Omgevingsdiensten 

hierin en dat hier nog een financiële vertaling dient plaats te vinden.  

Inclusief deze aanvulling gaat het DB akkoord met de kadernota. 

6. P&O 

 

6.a Aansluitovereenkomst VNG 

Het DB gaat akkoord met het voorstel, ook de andere Brabantse omgevingsdiensten kiezen voor aansluiting 

van de VNG om gemeentelijke arbeidsvoorwaarden te kunnen blijven volgen (nu: de CAR-UWO).  

Voor het DB van 6 december wordt de organisatieontwikkeling geagendeerd. 
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7. Rondvraag  

De heer Van den Hout meldt dat er onduidelijkheid is over verantwoordelijkheid bij spoedlocaties 

bodemsanering, in het licht van de komst van de Omgevingswet en de daarmee gepaard gaande overdracht 

van bevoegdheden van provincie naar gemeenten. De provincie zou financieel aansprakelijk kunnen worden 

gesteld voor de spoedlocaties. De omgevingsdienst is geen bevoegd gezag, maar heeft wel overzicht over 

de gemeentelijke en provinciale bodemtaken en locaties. De ODZOB wordt gevraagd uit te zoeken hoe het 

zit met de bevoegdheden met het oog op de komst van de Omgevingswet.  

In dit kader wordt ook gesproken over de koepelvergunning. Hierover is, samen met Eindhoven, contact met 

het ministerie.   

 

Het DB informeert naar de stand van zaken uitvoering controles. Voor industrieel wordt de beloofde 75% 

naar alle waarschijnlijkheid behaald, voor ITV waarschijnlijk niet. Er zijn veel nieuwe medewerkers 

aangetrokken, inwerken kost kruim. De verwachting is dat in 2019 en 2020 de uitvoering wel 

overeenkomstig planning zal zijn. In dit kader wordt gewezen op mogelijke capaciteit die ontstaat bij ODBN 

voor wat betreft vergunningverlening (in het kader van het mogelijk stilleggen van het Programma Aanpak 

Stikstof).  

 

De heer Van der Meer wijst op de Regionaal bestuurlijke ontwikkeldag van 12 december, waarbij zal worden 

ingegaan op de Brabantse Omgevingsscan. Wellicht interessant voor de ODZOB.   

 

Mevrouw Tolsma koppelt terug over behandeling van de Staat van mandaat in de provinciale 

commissievergadering. Er is daar met veel enthousiasme gereageerd op het rapport, de sfeer richting 

omgevingsdiensten lijkt positiever. 

8. Sluiting 

De voorzitter sluit het overleg om 10.45 uur.  

 

Volgende vergadering 

De volgende DB-vergadering vindt plaats op 6 december 2018, 9.00-11.00 uur bij de ODZOB.  

 

  


